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Zápis z 11. jednání Řídicího výboru Strategie Ostravské metropolitní oblasti 
 

 

Datum jednání:  24. srpna 2023, 14:00 

Místo jednání:   Magistrát města Ostravy, místnost č. 206a 

 
Program: 

1. Vyjádření Řídicího výboru Ostravské metropolitní oblasti o souladu projektových záměrů 
2. Odstoupení strategického projektu z realizace v Programovém rámci IROP Ostravské 

metropolitní oblasti 2021-2027 
3. Vydání nového Vyjádření Řídicího výboru o souladu 
4. Vyhlášení výzvy nositele č. 29 na Služby infrastruktury II 
5. Souhrnné informace o stavu projektů, kterým bylo vydáno vyjádření ŘV SOMO 
6. Organizační a různé 

 
Přítomní členové ŘV SOMO: 11 členů z 15 (73% účast)                                      ŘV je usnášeníschopný__ 
 

J. Dohnal přivítal účastníky na 11. jednání Řídicího výboru Strategie Ostravské metropolitní oblasti 

(SOMO), poděkoval všem za hlasování v korespondenčním řídicím výboru, který byl ukončen  

19. 7. 2023.  

 

J. Dohnal představil návrh programu a požádal členy ŘV o jeho schválení. 

Řídicí výbor SOMO schválil program jednání 11. Řídicího výboru SOMO. 
 

J. Dohnal informoval přítomné, že v rámci jednání je pořizován audiozáznam pro účely zápisu 

z jednání a pro účely technické pomoci fotografie, které se nezveřejňují.  

Předal slovo D. Mockovi, vedoucího oddělení ITI a metropolitní spolupráce, k představení 

jednotlivých bodů jednání. 

 

Bod 1 - Vyjádření Řídicího výboru Ostravské metropolitní oblasti o souladu 
projektových záměrů se Strategií         
 
D. Mocek představil aktivity (opatření) programových rámců, do kterých byly předloženy záměry, 

které potřebují vyjádření řídicího výboru. Záměry, které jsou připraveny do fáze, kdy mohou předložit 

žádost do systému MS2021+, musí předložit jako jednu z povinných příloh „Vyjádření Řídicího výboru 

Ostravské metropolitní oblasti o souladu projektového záměru s integrovanou územní strategií“. 

Jedná se o projekty v následujících opatřeních programového rámce IROP – Zelená infrastruktura 

veřejných prostranství, Mateřské školy, Základní školy, Infrastruktura sociálních služeb, Bezpečnost 

na komunikacích a Bezemisní veřejná hromadná doprava (dále jen VHD). 

Opět půjde spíše o projekty menšího finančního rozsahu, větší projekty jsou opožděny nebo 

plánovány na pozdější období. 

 

 

 

 

 

 



 

 

  Zápis 

 2 

Opatření programového rámce IROP – Zelená infrastruktura 

Hlasování: 11 pro    -    0 proti    -    0 zdržel se 

Usnesení č. 71/11: 

 

Řídicí výbor konstatuje, že projektový záměr: 

− „Bystřický park“, ITIOMO/3.5.2/027/IROP/05/0234, předkladatel: obec Bystřice 

přispívají k naplnění integrované strategie Ostravské metropolitní oblasti a zároveň ŘV SOMO 
konstatuje soulad tohoto projektového záměru s integrovanou strategií Ostravské metropolitní 
oblasti dle předložených projektových záměrů. 

 

Opatření programového rámce IROP – Mateřské školy 

Hlasování: 11 pro    -    0 proti    -    0 zdržel se 

Usnesení č. 72/11: 

 

Řídicí výbor konstatuje, že projektové záměry: 

− „Rekonstrukce dvou oddělení MŠ“, ITIOMO/1.1.1/001/IROP/03/0010, předkladatel: obec 
Palkovice; 

− „Stavební úpravy a rozšíření kapacity MŠ Lubno č.p. 29“, ITIOMO/1.1.1/001/IROP/03/0054, 
předkladatel: město Frýdlant nad Ostravicí 

přispívají k naplnění integrované strategie Ostravské metropolitní oblasti a zároveň ŘV SOMO 
konstatuje soulad těchto projektových záměrů s integrovanou strategií Ostravské metropolitní 
oblasti dle předložených projektových záměrů. 

 

Opatření programového rámce IROP – Základní školy 

Hlasování: 10 pro    -    0 proti    -    1 zdržel se 

Usnesení č. 73/11: 

 

Řídicí výbor konstatuje, že projektové záměry: 

− „Virtuální učebna na ZŠ Velká Polom“, ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0006, předkladatel: obec 
Velká Polom; 

− „Modernizace školy Gen. Janka, ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0062, předkladatel: statutární 
město Ostrava, městský obvod Mariánské Hory a Hulváky; 

− „Klíče k ICT“, ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0097, předkladatel: město Klimkovice; 

− „Virtuální realita s robotikou“, ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0100, předkladatel: obec Píšť; 

− „Virtuální realita ve výuce ZŠ Doubrava“, ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0106, předkladatel: obec 
Doubrava; 

− „Virtuální realita ve výuce na Základní škole Ostrava-Radvanice, Vrchlického 5, 
ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0138, předkladatel: Statutární město Ostrava“ 

− „Virtuální učebna na ZŠ Dolní Lhota“, ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0164, předkladatel: obec 
Dolní Lhota; 

− „Virtuální realita a robot – moji noví kamarádi“, ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0215, předkladatel: 
obec Čeladná   

přispívají k naplnění integrované strategie Ostravské metropolitní oblasti a zároveň ŘV SOMO 
konstatuje soulad těchto projektových záměrů s integrovanou strategií Ostravské metropolitní 
oblasti dle předložených projektových záměrů. 

 

Střet zájmu nahlásil a zdržel se hlasování J. Dohnal 
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J. Světlík vyjádřil obavy z nedostatku odborníků na školách pro práci s virtuální realitou (VR) a že tyto 

pomůcky nebudou dostatečně využívány po dobu udržitelnosti. Dotázal se na jednotnou koordinaci 

projektů, např. i formou společného zadání veřejné zakázky. 

J. Dohnal odpověděl, že není potřeba, aby se jednalo o IT specialisty, jde o pořízení VR brýlí 

a potřebného SW, který bude potřeba občas upgradovat. 

J. Krkoška informoval o dobré zkušenosti s využitím VR reality na středních školách, zřízených krajem. 

D. Sventek se zeptal na napojení projektů ZŠ na krajský projekt TPA a zda by např. v rámci každého 

okresu nebyla určena nějaká zkušená škola pro sdílení zkušenosti s ostatními začínajícími školami. 

J. Svobodník zmínil šablony pro ZŠ, kde učitelé mohou získat školení právě v této oblasti. Ocenil 

nápad se síťováním škol, např. na úrovni ORP – MAPů (místních akčních plánů). 

Paní M. Šrámková jako zástupce Karviné sdělila, že MŠMT dává pokyny, aby se vyučovalo s pomocí 

VR, nicméně za město Karviná šly do projektu pouze 4 školy – do projektů tak jdou jen ti motivovaní 

ke změně. 

 

Opatření programového rámce IROP – Infrastruktura sociálních služeb 

Hlasování: 11 pro    -    0 proti    -    0 zdržel se 

Usnesení č. 74/11: 

 

Řídicí výbor konstatuje, že projektové záměry: 

− „REKONSTRUKCE BUDOVY PRO CENTRUM PRO RODINU A SOCIÁLNÍ PÉČI Z. S.“ 
ITIOMO/3.8.1/004/IROP/08/0168, předkladatel: Centrum, pro rodinu a sociální péči z.s. 

− „Pilotní projekt chytré neziskové organizace v Ostravské metropolitní oblasti“ 
ITIOMO/3.8.1/004/IROP/08/0173, předkladatel: Slezská Diakonie 

přispívají k naplnění integrované strategie Ostravské metropolitní oblasti a zároveň ŘV SOMO 
konstatuje soulad těchto projektových záměrů s integrovanou strategií Ostravské metropolitní 
oblasti dle předložených projektových záměrů. 

 

Opatření programového rámce IROP – Bezpečnost pro bezpečnou nemotorovou dopravu 

Hlasování: 9 pro    -    0 proti    -    2 zdrželi se 

Usnesení č. 75/11: 

 

Řídicí výbor konstatuje, že projektové záměry: 

− „Zvýšení bezpečnosti na ulici Hlavní a Harcovské ve Frýdlantu nad Ostravicí“, 
ITIOMO/3.1.1/028/IROP/04/0268, předkladatel: město Frýdlant nad Ostravicí; 

− „Křižovatka Říční okruh – Šmeralova – Svatováclavská“, ITIOMO/3.1.1/028/IROP/04/0272, 
předkladatel: město Krnov 

přispívají k naplnění integrované strategie Ostravské metropolitní oblasti a zároveň ŘV SOMO 
konstatuje soulad těchto projektových záměrů s integrovanou strategií Ostravské metropolitní 
oblasti dle předložených projektových záměrů. 

 

Střet zájmu nahlásil a zdržel se hlasování J. Krkoška a R. Balner 
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Opatření programového rámce IROP – Bezemisní vozidla VHD 

Hlasování: 10 pro    -    0 proti    -    1 zdržel se 

Usnesení č. 76/11: 

 

Řídicí výbor konstatuje, že projektový záměr: 

− „Modernizace vozového parku MDPO – elektrobusy ITI“, ITIOMO/3.1.1/010/IROP/04/0016, 
předkladatel: Městský dopravní podnik Opava, a.s.; 

přispívají k naplnění integrované strategie Ostravské metropolitní oblasti a zároveň ŘV SOMO 
konstatuje soulad těchto projektových záměrů s integrovanou strategií Ostravské metropolitní 
oblasti dle předložených projektových záměrů. 

 

Střet zájmu nahlásil a zdržel se hlasování T. Navrátil 

 

Bod 2 – Odstoupení strategického projektu z realizace v ITI Ostravské 
metropolitní oblasti 2021-2027 
    
D. Mocek sdělil, že se na tým Manažera SOMO obrátil žadatel s žádostí o odstoupení ze seznamu 

strategických projektů programového rámce IROP. Poradní skupina SOMO Propojenější a chytřejší 

region doporučila projekt vyřadit dle požadavku žadatele. 

Uspěl v národní výzvě a bude plnohodnotně uspokojen. Byl krácen z 12 na 6 vozidel, proto 

odstoupil z výzvy ITI. Z tohoto důvodu bude ITI vyhlašovat novou výzvu. PS odstoupení akceptovala 

a vyjadřuje přání vyhlásit výzvu až na konci roku 2023, protože 10+10 vodíkových autobusů MSK a 

DPO budou mít zpoždění. 

 

Hlasování: 11 pro    -    0 proti    -    0 zdržel se 

Usnesení č. 77/11: 

 

Řídicí výbor schvaluje vyřazení projektu:  

− „Pořízení bezemisních vozidel MHD Frýdek-Místek“, ITIOMO/3.1.1/010/IROP/04/0148, 
předkladatel: ČSAD Frýdek-Místek 

ze seznamu strategických projektů Programového rámce IROP na žádost žadatele. 

 

 

Bod 3 – Vydání nového Vyjádření Řídicího výboru o souladu  
 
D. Mocek předložil žádost předkladatele – obec Neplachovice, k projektu „Virtuální 3D realita v ZŠ 

Neplachovice“ o nové Vyjádření Řídicího výboru. V rámci hodnocení žádosti CRR byl žadatel vyzván k 

předložení nového Vyjádření Řídicího výboru. Při hodnocení bylo zjištěno, že projekt naplňuje kromě 

indikátorů, které byly uvedeny v původním vyjádření, jeden indikátor navíc. Žádost o vydání nového 

vyjádření byl zaslán v podkladech. 

Z důvodu nedostatečných informací v době předkládání záměrů do programového rámce ze strany 

Řídicího orgánu, jakým způsobem se budou jednotlivé indikátory počítat, dále z důvodu, že teprve 

začíná hodnocení prvních žádostí, je předpoklad, že některé žádosti/projekty budou vyzývány ze 

strany CRR k úpravě indikátorů. Např. pro žadatele je poměrně složité určit, zda v projektu řeší 

modernizaci nebo vybudování nové odborné učebny.  
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Hlasování: 11 pro    -    0 proti    -    0 zdržel se 

Usnesení č. 78/11: 

Řídicí výbor schvaluje vydání nového Vyjádření Řídicího výboru o souladu pro projektový záměr:  
konstatuje, že projektový záměr: 

− „Virtuální 3D realita v ZŠ Neplachovice“, ITIOMO/1.1.1/002/IROP/03/0022, předkladatel: obec 
Neplachovice 

přispívá k naplnění integrované strategie Ostravské metropolitní oblasti a zároveň ŘV SOMO 
konstatuje soulad tohoto projektového záměru s integrovanou strategií Ostravské metropolitní 
oblasti dle předloženého aktualizovaného projektového záměru. 

 
 

Bod 4 – Vyhlášení výzvy nositele č. 29 na Služby infrastruktury II   
    
J. Hudec shrnul dosavadní situaci v oblasti přípravy programového rámce OP TAK. Je problém, že se 

jednotlivé ITI nedokázaly dohodnout, protože projektů, které by mohly čerpat není hodně a jsou 

jasně dány podmínky pro čerpání dotace. Připravovaný projekt „T park“ na VŠB-TUO není zcela 

připraven a je nutné jej doplnit. Stávající výzva je především pro připravené projekty. Na základě 

těchto informací je nutné vyhlásit druhou výzvu nositele k předkládání záměrů na strategické 

projekty v oblasti Služeb infrastruktury. Návrh výzvy je v přiložených podkladech. 

 

Hlasování: 11 pro    -    0 proti    -    0 zdržel se 

Usnesení č. 79/11: 

Řídicí výbor souhlasí  
s vyhlášením výzvy nositele č. 29 k předkládání záměrů na strategické projekty do programového 
rámce Operačního programu Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost „Služby 
infrastruktury II“. 
 

Bod 5 – Souhrnné informace o stavu projektů, kterým bylo vydáno vyjádření 
ŘV SOMO 
 
D. Mocek představil informace k plnění Integrované územní strategie Ostravské metropolitní oblasti 

2021-2027 – souhrnný stav projektů, kterým bylo vydáno „Vyjádření o souladu“ na jednání ŘV SOMO 

29. 6. 2023. Informoval o tom, že mezi jednáním posledního řídicího výboru proběhly první schůzky 

v rámci OP JAKu. Vyjádřil předpoklad, že na předposledním Řídicím výboru tohoto roku dojde ke 

schvalování modifikovaných záměrů pro výzvu DMS. Výzva na programový rámec OPŽP bude 

vyhlášena v průběhu podzimu. Projektové záměry, které byly schváleny ŘV v červnu jsou ve stavu – z 

58 projektových záměrů bylo do ISKP+ předloženo 38 projektů, které jsou v různé části schvalování. 

Bohužel se očekávalo, že proces hodnocení CRR bude v rámci ITI pružnější, zatím prošlo formálním 

kontrolováním pouze 6 projektů. Na ostatní ještě nedošla řada a my se blížíme k hranici 3 měsíců od 

vydání vyjádření ŘV (29.9.). Modernizace ulice Nádražní proběhla, je zrealizovaná. Hodnocení OPD 

projektů probíhá rychle. Probíhá 2kolové hodnocení. Z hlediska formálního v první fázi projekt prošel. 

Následuje hodnocení přínosů studie proveditelnosti, přičemž OPD má mnohem vyšší nároky na studie 

proveditelnosti než IROP. J. Hudec poznamenal, že CRR je ve skluzu z důvodu, že dopracovává minulé 

programové období.  
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Bod 6 – Organizační a různé      
 
Změna statutu Poradních skupin RSK/SOMO 

      
D. Mocek vysvětlil, že Poradní skupiny ŘSK/SOMO jsou využívány jak v rámci Integrované územní 

strategie Ostravské metropolitní oblasti 2021-2027, tak Regionální stálou konferencí, která realizuje 

operační program Spravedlivé transformace. V rámci implementace OP ST potřebovala RSK doplnit 

Statut Poradních skupin. Nová verze (změnová verze i čistá) byla zaslána v podkladech. 

Jde konkrétně o doplnění úkolů Poradních skupin ve vztahu k RSK o bod h): 

h) posuzování projektových záměrů předkládaných k financování do tematických výzev 

Obnovy území v rámci Operačního programu Spravedlivá transformace z hlediska souladu 

projektového záměru s Plánem obnovy území po těžbě na Karvinsku, Frýdecko-Místecku a 

Frenštátsku.  

 

Hlasování: 11 pro    -    0 proti    -    0 zdržel se 

Usnesení č. 80/11: 

Řídicí výbor SOMO schvaluje Statut Poradních skupin RSK/SOMO. 
 
D. Sventek zmínil, že je třeba již uvažovat o novém programovém období 2028+ a zmínil Pracovní 

skupinu pro implementaci kohezní politiky 2027+, nově vzniklou na půdě MMR, do které by se měli 

zástupci metropolitní oblasti zapojit (např. přes SMO ČR).  

 

Dále proběhla debata, iniciovaná J. Světlíkem nad problematikou vodíkového hospodářství a jeho 

jednotlivých komponent (výroba vodíku v průmyslu, vodíková plnicí stanice v Ostravě) a situací 

podpory firmy Steel Třinec v OP Spravedlivá transformace. V. Palkovská dále připomněla, že se přes 

debaty s ministry této vlády nepodařilo prosadit program rekonstrukcí mostů ze státních či 

evropských peněz.  

 

O. Rosenbergerová připomněla projekt Komunitní bydlení k úzdravě, který bude realizován v roce 

2025. Jedná se o přesun pacientů ze sociálních lůžek v ústavech do komunitního prostředí a 

návazných zdravotních a sociálních služeb. V řešení dispozice budovy, na radu města půjde 

zpracovaný materiál. Záměr byl podpořen ITI, poděkovala za podporu. 

 

      

Závěr 
J. Dohnal poděkoval všem přítomným za účast na dnešním jednání. Další prezenční jednání je 

plánováno na říjen 2023.   
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Seznam přítomných účastníků 

 Jméno a příjmení Organizace 

Členové Řídicího výboru SOMO 

1 JAN DOHNAL  statutární město Ostrava 

2 TOMÁŠ NAVRÁTIL statutární město Opava 

3 PETR HRTÚS statutární město Frýdek Místek 

4 MARTINA ŠRÁMKOVÁ statutární město Karviná 

5 VĚRA PALKOVSKÁ Statutární město Třinec 

6 ROSTISLAV BALNER město Krnov 

7 JAN KRKOŠKA Moravskoslezský kraj 

8 ONDŘEJ SLACH Ostravská univerzita 

9 LIBOR CHLEBIŠ Slezská univerzita 

10 JAN SVĚTLÍK Vítkovice Cylinders, a.s. 

11 OLGA ROSENBERGEROVÁ Asociace Trigon 

Hosté 

12 DAVID SVENTEK BeePartner a.s. 

13 VÁCLAV PALIČKA MSID 

Manažeři ITI 

14  JIŘÍ HUDEC Magistrát města Ostravy - Nositel ITI 

15 DANIEL MOCEK Magistrát města Ostravy - Nositel ITI 

16 JIŘÍ SVOBODNÍK Magistrát města Ostravy - Nositel ITI 

17 BARBORA KUČEROVÁ Magistrát města Ostravy - Nositel ITI 

18 EVA MUSILOVÁ Magistrát města Ostravy  

 


